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Liberals es defensa de les 
acusacions d’«anti-europeus»

BALANÇ 2015

El Grup Parlamentari Liberal 
va desmarcar-se enèrgica-
ment de les acusacions que, 
segons ells, s’han bolcat so-

bre la formació per no haver -se po-
sicionat, de moment, a favor del pac-
te d’Estat. El president de la banca-
da blava, Josep Pintat, va lamentar 
que «se’ns acusa de ser anti-europeus 
i en aquest país potser ho som tots, 
perquè ningú planteja la integració 
a la Unió Europa perquè no convé a 
Andorra i el que es va a buscar és un 
acord d’associació». «Ens ho hem de 
fer mirar perquè, si tots fóssim tan 
europeus, el que voldríem seria la in-
tegració», va subratllar.

El més contundent al respecte va 
ser el conseller general, Ferran Costa, 
que va afirmar amb indignació que 
«em cansa que ens diguin que som 
anti-europeistes quan no és cert». 
«Ens estem jugant el futur del país 
dels propers 15-20 anys i fer-ho per 
inèrcies, amb lleugeresa i pocs fona-
ments ens alarma. I això és el que de-
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El grup presenta una proposta d’acord per trencar amb la manca d’informació en el ‘cas BPA’
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nunciem» va exposar. «D’anti-euro-
peus, res de res, demanem rigor, se-
riositat i responsabilitat», va cloure 
Costa amb serietat.

La formació liberal va insistir en  
la voluntat de cooperar, de «no girar 
l’esquena a Europa», en la necessitat 
de saber quin impacte tindria l’acord 
d’associació sobre el país i quina serà 
l’estratègia de negociació. En aquest 
sentit, Pintat va mostrar-se força crí-
tic amb el document sobre el pacte 
d’Estat que va lliurar el Govern i va 
apuntar que era «fluix», «resums que 
no expliquen res» i Costa va posar el 
dit a la nafra i va assegurar que «fa la 
sensació que està fet per un becari». 
El grup liberal va mostrar reiterada-
ment la seva intenció de «col·laborar 
i de ser en el pacte d’Estat», però que 
necessitaven més temps per valorar-
ho. «Volem l’acord, però el fet de mi-
rar-nos la lletra petita no vol dir que 
no el vulguem», va indicar Jordi Ga-
llardo.

Així, Pintat va afirmar, per clou-
re el tema, que en la primera quin-
zena de febrer presentaran les se-
ves propostes al Govern per identi-

ficar quins impactes tindria l’acord 
i com cal plantejar les estratègies de 
la negociació. A més va afegir, en re-
ferència a l’Executiu, que «si paral-
lelament ells creuen que han de sig-
nar un pacte d’Estat, no en farem 
més qüestió; i si convé, més endavant 
ens hi afegirem». 

‘CAS BPA’/ La mala praxis del Govern 
en el cas BPA va ocupar, també, bona 
part del balanç del any natural que el 
grup parlamentari liberal va oferir 
en un esmorzar amb la premsa. Pin-
tat va insistir en la manca de trans-
parència i l’opacitat de l’Executiu i 
va demanar una resolució immedia-
ta de l’afer perquè «cada dia que pas-
sa la situació es va degradant més». 
Aquí, el president liberal es va mos-
trar especialment irònic i va asse-
gurar que «es diu que el procés ja es-
tà encarrilat i no sabem, si de cara a 
l’èxit o al barranc». 

El dirigent liberal va desvetllar 
que, per pal·liar la manca d’informa-
ció que estan patint els grups parla-
mentaris en aquest afer, han presen-
tat una proposta d’acord al Consell 

«Es diu que la resolució 
del cas BPA està 
encarrilada i no sabem si 
ho està cap a l’èxit o cap 
al barranc»

JOSEP PINTAT
PRESIDENT GRUP LIBERAL
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Bartumeu critica la «deixadesa» del 
Govern per la manca de pressupost

El president d’SDP, Jaume Bartumeu, 
va lamentar ahir la «deixadesa» del 
Govern pel fet de no tenir encara pres-
supost i que «com a molt d’hora no es 
tindrà fins a la primera quinzena de 
febrer». Aquest fet constata, segons 

el lider de la formació, «la diferència 
dels discursos segons les convenièn-
cies polítiques» i també va aprofitar 
per denunciar «una situació laboral 
preocupant i que provoca que s’esti-
gui perdent tres milions de massa sa-
larial».

En aquest sentit, i qüestionat per 
la lectura que el ministre de Finan-
ces, Jordi Cinca, va fer al voltant dels 
assalariats, Bartumeu va assegurar 
que es tractava d’un nou «joc de mans 
i un exercici de màgia» del portaveu 

del Govern. A més va apuntar que el 
més important era que «s’han perdut 
mil llocs de treball i això no ho pot 
negar».

Bartumeu va accentuar que la ges-
tió política de l’actual equip executiu 
és «catastròfica», tot i reconèixer que 
la cojuntura econòmica tampoc aju-
da, i que «no es pot enganyar a la ciu-
tadania fent rodes de premsa triom-
falistes i explicar que venen més tu-
ristes i que mai havíem estat tan bé», 
en referència al ministre Cinca. H

El president de la formació 
creu que la gestió política 
és «catastròfica»
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General per tal que demani al Go-
vern que faciliti als consellers gene-
rals la informació d’abast públic que 
reclamen i ells consideren necessà-
ria. «Com a consellers tenim tot el 
dret a tenir la informació i poder tre-
ballar per trobar la millor solució», 
va sostenir Pintat.

Paral·lament, la formació ha lliu-
rat als altres grups parlamentaris un 
esborrany d’una llei de secret d’Estat 
amb la intenció que es faci un text le-
gal consensuat i corregir «les man-
cances que ara hi ha». Pintat va afegir 
que si la proposta d’acord no prospe-
ra, no es tira endavant la llei de se-
crets d’Estat i el Govern segueix sen-
se facilitar bona part de la documen-
tació que se’ls reclama en l’afer, no 
descarten portar el tema a la Justícia. 
Tot i això, el dirigent liberal va ma-
tisar que «no ens agrada judicialit-
zar la política, però tenim clar que 
si tot això no prosperés, en funció 
de les respostes de les diferents de-
mandes d’informació, es valorarà si 
és la via que s’ha d’emprar. Però de 
moment no estem en aquest camí ni 
molt menys». H

TRÀMIT PARLAMENTARI

El conseller general del Partit 
Socialdemòcrata (PS) i president 
del grup parlamentari mixt, Pe-
re López, va tramitar vàries pre-
guntes al Consell General sobre 
la distribució de resultats pre-
vista per part tant d’Andorra Te-
lecom com per FEDA de cara a 
l’exercici 2016. En concret, i se-
gons va indicar la formació en un 
comunicat, volen confirmar si, 
tal i com s’ha publicat, el Govern 
ha demanat un avenç d’aquests 
beneficis per poder afrontar ne-
cessitats de tresoreria. 

En l’escrit enviat al síndic ge-
neral, Vicenç Mateu, per a la se-
va tramitació, López va recor-
dar que l’Executiu, com s’expli-
ca en el projecte de pressupost 
pel 2016, ara a tràmit a seu parla-
mentària, preveu rebre per part 
de totes dues societats públiques 
fins a 28,8 milions d’euros fruit 
dels beneficis obtinguts al llarg 
del 2015. En concret, aquesta xi-
fra es divideix en 26,3 en el cas 
d’Andorra Telecom i 2,5 en el cas 
de FEDA. 

En la nota emesa ahir pel PS, 
la força socialdemòcrata va des-
tacar la seva preocupació pel fet 
que a la companyia de telecomu-
nicacions s’agafin tots els bene-
ficis i ni un sol euro es destini a 
reserves. Fa uns dies, en un mitjà 
del país, s’assegurava que el Go-
vern havia demanat a totes du-
es empreses que avancessin una 
gran part d’aquests diners ja que 
s’havien d’afrontar necessitats 
actuals de tresoreria. En concret, 
i segons el referit mitjà, s’hauri-
en sol·licitat 14,5 milions d’eu-
ros a Andorra Telecom i tot el be-
nefici previst per part de FEDA. 

Per això, López reclama di-
rectament a l’Executiu si és cert 
que s’ha fet aquesta petició a to-
tes dues societats i, en cas de res-
posta afirmativa, si s’han realit-
zat ja la transferència. També es 
demana quin són els motius que 
han forçat Govern a fer aquesta 
petició així com quina part falta-
ria encara per rebre durant l’any 
actual. H

El PS pregunta 
sobre FEDA 
i Andorra 
Telecom
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